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ZAPISNIK 
 

 

Sednici su prisustvovali: Ismajl Kurteshi, predsednik, Teuta Haxhiu, Mufera Shinik, Valentina 

Bunjaku-Rexhepi, Driton Çaushi, Arbërie Nagavci i Albulena Balaj-Halimaj. 
 

Odsutni: Fidan Rekaliu, Abdyl Salihu, Verica Ćeranić i Nezir Çoçaj. 

 

Pozvani: Shyqiri Bytyqi, ministar MONT-a i Rrahman Jasharaj, predsednik USONK- a. 

 

Ostali učesnici: predstavnici KDI-a i medija. 
 

Od strane osoblja za podršku Komisiji: Lule Ymeri i Shaip Goxhuli. 

 

Sednici je predsedavao, Ismajl Kurteshi, predsednik Komisije. 

 

Na ovoj sednici je predložen sledeći: 

 

Dnevni red 

 

1. Diskusija u vezi sa štrajkom nastavnika   

 

Ismajl Kurteshi, zaključio je da su ispunjeni uslovi za početak rada Komisije i otvorio je 

sednicu sa jedinom tačkom dnevnog reda, s obzirom na štrajk nastavnika i stvaranje mogućnosti 

da se izađe iz ove situacije. On je rekao da je mogućnost postizanja kompromisa od strane 

MONT-a i USONK-a, kako bi se postigao sporazum o razumevanju za izlazak nastavnika iz 

štrajka, kako se ne bi oštetio obrazovni sistem, jer približno jedna četvrtina stanovništva od vrtića 

do univerziteta prolazi kroz ovaj štrajk. 

  



On je rekao da ćemo mi, kao Komisija, dati svoj doprinos da se štrajk koji je počeo juče prekine, 

jer štrajk nije poželjan, što su izjavili i sami inicijatori štrajka. Ovde smo zajedno da izrazimo 

svoje mišljenje i na kraju ćemo zahtevati od obe strane i od Vlade i USONK- a da se postigne 

sporazum što je pre moguće. To se može postići samo kada stranke imaju razumevanje i rešenje 

potraže u okviru realnih mogućnosti. 

 

Shyqiri Bytyqi, naglasio je da je MONT izrazio zabrinutost oko pitanja rangiranja koeficijenta 

nastavnika. Naveo je da su stalno u kontaktu sa USONK-om, diskutujući o mogućnostima 

pronalaženja što boljeg rešenja za obrazovni sistem. Takođe je rekao da su od USONK-a 

zahtevali da bude u koordinaciji aktivnosti sa MONT-om, tako da obrazovni sistem ne bude 

oštećen. On je rekao da je MONT predložio povećanje koeficijenta, povećanjem plata 

nastavnika, u koordinaciji između Vlade Kosova i MONT-a, očekujemo da će USONK 

reflektirati prekidom štrajka. Danas je ovo bio predlog Vlade i očekujemo reflektiranje od strane 

USONK-a. Smatram da Vlada sada ima ovu ponudu i USONK treba da je razmotri. 

 

Rrahman Jasharaj, predsednik USONK-a, rekao je da nakon mnogih njihovih zahteva za 

povećanje koeficijenta za nastavnike, nisu našli drugo rešenje osim štrajka. Nismo ostavili vrata 

gde nismo pokucali, upozoravajući da je stvarno trenutna verzija diskriminatorna. Vlada Kosova 

je 3. septembra donela loše vesti za prosvetne radnike. Vlada je izglasala diskriminirajući zakon. 

Sama činjenica da se priznaje da se trenutnom verzijom uništava obrazovni sistem, dovoljno 

govori. 28. decembra održali smo štrajk da bismo dali poslednji alarm i ništa se nije dogodilo. 

Više nismo imali gde da se obratimo. On je dodao da se u drugim sektorima koeficijent povećava 

do 100%, dok zahtev nastavnika za povećanje od 30% nije realizovan.  

 

Ymer Ymeri, USONK, naveo je da se školski psiholog plaća manje od psihologa kliničkog 

centra. Ne zahtevamo povećanje plata, već da se za isti posao plaćamo jednako. 

 

Teuta Haxhiu, istakla je da štrajk nastavnika koji je počeo nakon zimskog odmora nije 

odgovarajući instrument, lično se ne slaže sa predviđenim koeficijentom za nastavnike prema 

Nacrtu zakona o platama. Zatim je navela da nakon višegodišnjeg insistiranja za Nacrt zakona o 

obrazovnim radnicima 90-tih godina, zapravo ova vlada je dostavila isti Skupštini i tokom 

razmatranja imali smo svakodnevnu saradnju sa USONK-om. S tim u vezi, zahtevala je od 

ministra objašnjenje o učešću predstavnika ministarstava u javnim raspravama i diskusijama 

tokom izrade Nacrta zakona o platama od strane MJA. U tom slučaju pojašnjava da je u ovoj fazi 

adresiranje zahteva od strane USONK-a Skupština, a ne Vlada. Stoga, u vezi s tim predložila je 

da Komisija donese dve preporuke, preporuku upućenu Komisiji za javnu administraciju u vezi 

sa povećanjem koeficijenta za nastavnike, a druga preporuka je da se hitno uvrsti za prvu sednicu 

Skupštine Kosova razmatranje Nacrta zakona o obrazovnim radnicima 90-tih godina. 

 

Valentina Bunjaku-Rexhepi, u svojoj diskusiji rekla je da je sastanak Komisije sa 

predstavnicima MONT-a i USONK-a neophodan. Ona je naglasila  da ne podržava štrajk 

nastavnika, jer se gubitak nastave ne može nadoknaditi ni na bilo koji način, dok zahteve 

USONK-a koji se odnose na povećanje koeficijenta nastavnika i njihovo rangiranje smatra 

legitimnim. Ona je rekla da će pružiti svoj doprinos za povećanje koeficijenta i zaslužni tretman 

za nastavnike u Zakonu o platama. 



Arbërie Nagavci, istakla je da svako od nas ne podržava štrajk i smatramo da to nije 

odgovarajući put, ali to je došlo kao rezultat neodgovorne vlade koja sebi povećava plate, 

poklanja desetine miliona evra nezakonito i bez ikakvih kriterija, vlada koja je prepuna 

ministrima, zamenicima ministara i savetnicima sigurno će podsticati reakcije na mnoge druge 

sektore. Što se tiče Nacrta zakona o platama, rečeno je da nije dobar, postoje velike razlike u 

različitim sektorima, ovaj nacrt zakona favorizuje Predsednika, poslanike i Vladu, dok 

zapostavlja  neke kategorije, posebno nastavnike. S tim u vezi, navela je da je podnela 14 

amandmana za izmene i dopune Nacrta zakona o platama, a većina se odnosi na sektor 

obrazovanja. Ona je navela da će Nacrt zakona o platama koštati 90 miliona evra, što nije 

predviđeno u budžetskim izdvajanjima za 2019. godinu. U nastavku je pokrenula pitanje lošeg 

kvaliteta obrazovanja na svim nivoima, za koje je rekla da je odgovornost svih vlada tokom ovih 

godina koje su se mešale na svim nivoima. Zatim je dodala da bi nastavnici trebali biti plaćeni za 

svoj rad, da se tretiraju dostojanstveno i da se zahteva odgovornost sa njihove strane. U nastavku 

je zahtevala objašnjenje od USONK-a u vezi završetka štrajka, s obzirom na to da njihovi zahtevi 

zahtevaju vreme, dok je gubitak nastave veliki i ne može se nadoknaditi. 

 

Driton Çaushi, u svojoj diskusiji, rekao je da se slaže sa zabrinutošću USONK-a u vezi sa 

nejednakim tretiranjem Nacrtom zakona o platama, jer se tim nacrtom zakona odražava velika 

nejednakost, kako se tretiraju radnici u različitim sektorima. Svi se slažemo da je štrajk bio 

poslednje sredstvo, ali svi bi trebalo da razmotre mogućnost da doprinesu rešavanju ove situacije 

radi onoga o čemu smo ranije diskutovali. Bilo je naše insistiranje na poslednoj sednici da se ne 

usvoji Zakon o budžetu za 2019. godinu bez ozbiljnog tretiranja za ono što zaslužuju obrazovni i 

zdravstveni radnici. On je dodao da kada biramo najradikalnija sredstava za ispunjenje zahteva 

kao što je štrajk, moramo uzeti u obzir to da budemo vrlo ozbiljni u pogledu načina na koji 

podnose zahteve, tako da u vezi s tim  dodao je  da mu je nejasno kako se može zahtevati 

povećanje plata od 30% za obrazovni sistem na svim nivoima, od vrtića do univerzitetskog 

obrazovanja. 

 

Mufera Sinik, u svojoj diskusiji istakla je da očekuje od MONT-a i USONK-a da postignu 

sporazum o prekidu štrajka, lično se ne slaže sa predviđenim koeficijentom za nastavnike u 

Nacrtu zakona o platama, ali se nada da će se to ispraviti u fazi amandmandovanja Nacrta zakona 

u Skupštini. Kao predstavnik Parlamentarne grupe 6+ zahtevala je od USONK-a da donese 

odluku o prekidu štrajka i da se nastavi sa radom u Skupštini za razmatranje i amandmandovanje 

Nacrta zakona o platama. 

 

Albulena Balaj-Halimaj navela je da se na osnovu dosadašnjih diskusija jasno vidi da smo svi 

protiv koeficijenta za nastavnike koji je predviđen u Nacrtu zakona o platama i svi se slažemo  

da imamo bolji koeficijent za nastavnike. Ona je rekla da je započeti štrajk nepotreban i da nije 

pravovremen, jer je Nacrt zakona o platama u fazi razmatranja i amandmandovanja u nadležnoj 

komisiji, u kojoj su zastupljene sve parlamentarne grupe i tu se može  promeniti koeficijent. Ona 

je zatim dodala da sama činjenica da ministar MONT-a nije podržao ovaj koeficijent i predstavio 

je svoje primedbe, nije trebalo da se započne štrajk. 

 

Shyqiri Bytyqi, naglasio je da bi ovi sastanci trebalo da doprinesu izlasku iz ove nastale situacije 

i da se vrati normalnost u obrazovni sistem, slaže se sa diskusijom poslanika Driton Çaushi-a u 

vezi s tim da zahtev USONK-a za povećanje plata od 30% za ceo obrazovni sistem nije ispravan. 



Što se tiče pitanja koje je postavila poslanica Teuta Haxhiu o učešću predstavnika MONT-a u 

javnim raspravama i diskusijama tokom izrade Nacrta zakona o platama od strane MJA, naveo je 

da je MONT tokom izrade Nacrta zakona o platama učestvovalo u svim diskusijama i predstavilo 

svoje primedbe i predloge za svaku poziciju, ali primedbe nisu uzete u obzir, takođe Ministarstvo 

je bilo protiv ovog  nacrta zakona i na sednici Vlade. 

 

Rrahman Jasharaj, na kraju sednice, naveo je da nastavnici Kosova ne traže milostinju ni od 

Vlade ni od MONT-a, već zahtevaju povećanje koeficijenta i zasluženo tretiranje. 

 

Ismajl Kurteshi, naglasio je da su na ovom sastanku predstavljeni različiti stavovi od 

predstavnika MONT-a i USONK-a, zahtevao je da se postigne sporazum, jer se ova situacija 

može prevazići samo sporazumom između stranaka. Štrajk nikome ne služi, jer ne utiče samo na 

učenike, već na čitav obrazovni sistem. Naveo je da je trenutni koeficijent za nastavnike određen 

u Nacrtu zakona o platama neprihvatljiv i zahtevao je od USONK-a da se sastane sa Upravnim 

odborom i donese odluku o prekidu štrajka. 

 

 

Sednica  je završena u 14:45 časova. 

 

Pripremilo: 

Osoblje za podršku  Komisiji. 

                                                                                                            Predsednik  Komisije,  

                                                                                                    -----------------------------   

                                                                                                      Ismajl Kurteshi 

 

 


